
 

 

 
 
Samen voor een vitaal Uden! 
 
 
We kunnen het als gemeente Uden niet alleen, wel samen met de burger. Dat 
betekent dat we in co-creatie samen met de burger tot oplossingen van deze tijd 
moeten komen. De houding: “wij weten wat goed is voor u” die de overheid decennia 
heeft uitgestraald past niet meer in een tijd waarin burgers heel goed zelf weten wat 
goed voor hen is.  
 
De omgevingswet legt deze andere houding wettelijk vast. Het maken van co-
creaties moet je niet doen omdat het van de wet moet, maar omdat je dit graag wil. 
De PvdA is er van overtuigd dat het samen met de burger uitwerken van oplossingen 
ingewikkelder is, maar uiteindelijk tot een beter resultaat komt.  
 
Dat betekent niet dat de overheid alles moet uitvoeren wat er wordt geroepen. De 
rendementsdriehoek, waarbij de inwoner, de wet en het maatschappelijk rendement 
op een gelijkwaardige manier wordt afgewogen, biedt een hele goede mogelijkheid 
om tot gedragen oplossingen te komen waarbij de burgers hun gelijkwaardigheid 
behouden en de rechtszekerheid is gegarandeerd. Hoe kijkt u naar het 
implementeren van deze nieuwe visie? 
 
Deze nieuwe manier van denken vraagt om een andere werkhouding van de 
ambtenaar. In de paar projecten waarbij we de burgers hebben betrokken, hebben 
we als gemeente laten zien hoe het beter niet kan. Niet het ophalen en voorleggen 
van ideeën, maar verbindend optreden tussen mensen, middelen en processen 
vraagt om andere competenties van de ambtenaar.  
 
In uw begroting trekt u geld uit om de ambtenaren voor de omgevingswet te trainen. 
In hoeverre komen deze verbindende competenties aan bod?  
 
De jeugdzorg is ook nog steeds een bron van zorg. Een groot deel van de reserves 
sociaal domein is slechts enkel gebruikt om tekorten te compenseren. Tekorten, die 
de komende jaren verder op gaan lopen. Waar zit de vernieuwing, waar is de 
voortgang op de realisatie van ideeën en plannen in Uden? Hoe denkt de wethouder 
om te gaan met de toekomstige tekorten in de jeugdzorg? Waar halen we in de 
toekomst de vulling van de financiële reserves vandaan? 
In onze algemene beschouwingen van 2018 vroegen we ons bovenstaande al af. In 
2019 zijn deze vragen nog steeds even actueel. Wanneer komt u met een andere 
manier van werken waardoor we de jeugd van de toekomst ook kunnen bijstaan als 
dat nodig is? 
 
In de begroting zien we een extra investering voor externe medewerkers op Wmo. 
De PvdA fractie waarschuwde u vorig jaar al voor de mogelijke verhoging van het 
aantal meldingen met het ingaan van het abonnementstarief. Wat is de huidige stand 
van zaken? Is de werkwijze zo aangepast dat extra inhuur niet meer nodig is? 
  



 

 

 
 
In de begroting lezen we dat het doel is dat er een herindeling komt met de 
gemeente Landerd. Voor de PvdA fractie is dat niet het doel, maar een middel om 
samen te komen tot bestuurlijke vernieuwing. Door samen te gaan met Zeeland, 
Schaijk en Reek kunnen we met bestuurlijke slagkracht en nieuwe energie de 
vraagstukken van de toekomst beter aan.  
 
Hoogcultuur, laagcultuur, graaicultuur, angstcultuur. Overal is cultuur, zelfs in yoghurt 
zit het. Maar wat is cultuur eigenlijk? In Uden ontbreekt een actueel cultuurbeleid.  
In de begroting zien we dat u geen keuze maakt voor een extra investering in cultuur. 
Voor wat betreft de cultuureducatie geeft u aan dat u nieuwe accenten wilt 
aanbrengen binnen bestaande middelen. Waar bestaan die accenten uit en op basis 
waarvan is dit besluit genomen? 
 
In deze begroting wordt er geld uitgetrokken voor een netwerk van voorzieningen in 
de wijk. De PvdA fractie kijkt uit naar de resultaten van deze pilot. We gaan ervan uit 
dat iedereen mee kan doen in de samenleving op een manier zoals de inwoner dit 
wil. Door binnen een wijk mensen en organisaties met elkaar te verbinden kunnen we 
mensen weer aanspreken op hun veerkracht. Van jarenlang achter de geraniums 
wordt niemand gelukkig. Maar ook hoeft niet iedereen mee te doen met bingo in het 
wijkcentrum. Zorg voor een creatief aanbod waardoor iedereen ook mee kan doen. 
Hoe kijkt het college hier naar? 
 
Binnen de samenwerking met Area werken we nog onvoldoende samen. We kunnen 
synergie behalen door bijvoorbeeld de WMO en de afspraken rondom grondprijzen 
met elkaar te verbinden. Immers, we werken voor dezelfde inwoners. De wachtlijsten 
voor een huurwoning zijn al jarenlang een probleem. Nu merken we dat ouderen 
vanaf 50 jaar enorm worden bevoordeeld voor een huurwoning. Daardoor blijft er een 
grote middengroep van inwoners uit Uden op de wachtlijst staan. Ook zien we dat er 
steeds meer woningen boven de huursubsidie grens komen. Schoenmaker, blijf bij 
de leest denkt de PvdA fractie. Op welke manier ziet het college deze samenwerking 
tussen WMO woningaanpassingen en Area? 
 
Er zijn in Uden heel veel mantelzorgers die met veel aandacht en zorg klaarstaan 
voor een ander. Dit is een belasting voor iedere mantelzorger. We horen van veel 
mantelzorgers dat ze de weg kwijtraken in alle regelgevingen en loketten. Ze zijn hier 
veel tijd mee kwijt, die ze liever willen besteden aan de zorg. Er zijn 
mantelzorgmakelaars die deze regelzaken uit handen kunnen nemen waardoor de 
mantelzorger weer kan zorgen. Op welke manier ontzorgen we de mantelzorger in 
Uden? 
  



 

 

 
 
Het hebben van werk is belangrijk om volwaardig deel te nemen aan de 
samenleving. IBN heeft een nieuwe strategie uitgewerkt die nu vruchten af begint te 
werpen, om kwetsbare inwoners op de arbeidsmarkt richting werk te begeleiden. 
Daar kunnen we als gemeente trots op zijn. Maar hoe continueren we nu dit succes? 
 
 
Samen optrekken is noodzakelijk. Jong en oud, van welke nationaliteit dan ook, 
zelfstandig of met ondersteuning, politiek met burgers. Samen voor een vitaal Uden!  
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